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/Referat 

Bestyrelsen 

Dato: 19. juni 2023 16.00 til 18.00 

Sted: Skelbækgade 1 

 

Deltagere: 
Nanna Højlund  
Marianne Dyrby 
Kent Max Magelund 
Karina Vestergård Madsen  
Janine Almy  
Niels Ulrik Sørensen  
Lene Lindberg 
Jakob Krogh 
Vibeke Westh   

Fra SOSU H: 
Jeppe Rosengård Poulsen 
John Steffensen 

Afbud: 
Ditte Flicka Sommer 
Marianne Dithmer 
Bo Hansen 

Dagsorden 
1. Godkendelse af dagsorden  

 
2. Godkendelse af referat fra den 22. marts 2023 

 
3. Grundfortælling – SOSU H 

 
4. Status elevråd 

 
5. Velfærdsuddannelserne – tema på næste bestyrelsesmøde 

 
6. Kvartalsrapport 1. kvartal 2023 
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7. Orienteringspunkter 

a) Nyt fra DEG  
 

b) Nyt fra SOSU H 
 

c) Nyt fra LUU 
 

8. Eventuelt 
 

Referat 
1. Godkendelse af dagsorden 19. juni 2023 

Der var udsendt et forslag til dagsorden for bestyrelsesmødet den 19. juni 2023. 
 

Bestyrelsen godkendte forslaget til dagsorden. 
 

 
2. Godkendelse af referat fra den 22. marts 2023 

Der havde været udsendt et forslag til referat af bestyrelsesmødet den 22. marts 
2023. Der var ikke kommet bemærkninger til referatet, og det var derfor godkendt. Be-
styrelsen havde ikke supplerende bemærkninger. 

 
 

3. Grundfortælling – SOSU H 
Der var udsendt et bilag med en redegørelse om grundfortællingens funktion samt 
nogle eksempler på grundfortællinger fra andre SOSU-skoler. Der blev desuden vist et 
interview med en elev. 
 
Bestyrelsen drøftede kort anvendelsen af grundfortællingen, og fulgte indstillingen 
om, at de værdier, som SOSU H bør arbejde på grundlag af, er uforandrede. Det blev 
bemærket, at der er et problem i forhold til at betegne ”mangfoldighed og inklusion” 
som værdier. Skolen ser på, hvordan det kan ændres. 
 
Bestyrelsen så fortsat et behov for, at der udarbejdes nogle sproglige opdateringer af 
grundfortællingen. 
 
Overordnet mener bestyrelsen, at sproget i grundfortællingen fortsat skal være værdi-
baseret, og den skal ikke være skrevet i systemsprog. 
 
I forhold til grundfortællingens første linje var det bestyrelsen holdning, at ordet ”le-
vere” ikke giver det rette billede i forhold at arbejdet inden for velfærdsområdet. Flere 
opfordrede til, at der arbejdes med ”at skabe”. 
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Bestyrelsen havde især fokus på, at sætningen – ” På SOSU H uddanner vi fremtidens 
velfærdshelte - med dygtige hænder, hjertet på plads og hjernen fyldt med den nyeste 
viden” – bør ændres. 
 
Der var flere forskellige synspunkter om brugen af ordet ”velfærdshelte”. Ordet kan fx 
indgå i et af to forslag til ny formulering af grundfortællingen. 
 
Bestyrelsen havde desuden en drøftelse af ”syge, svage, børn, unge og ældre”. Særligt 
er ordet ”svage”, bør ændres. Bestyrelsen drøftede forskellige ord, og indstiller, at 
”sårbare” anvendes. 
 
Bestyrelsen ser gerne, at det indgår i grundfortællingen, at eleverne bruger deres kom-
petencer (både viden og praktisk udførelse) klogt (intelligent). Derfor er ”dygtige hæn-
der” ikke afvist (gerne en bedre formulering), mens ”varme hænder” og ”hjertet på 
plads” ikke bør bruges. 
 
Det skal fortsat indgå, at eleverne bliver dygtige, med nyeste viden og høj grad af fag-
lighed. 
 
Bestyrelsen vil gerne have fx to forslag til en opdateret grundfortælling på det næste 
møde. Bestyrelsen foreslog desuden, at de to forslag forinden bliver ”testet” hos 
nogle elever. 

 
 

4. Status elevråd 
Elevrådsrepræsentanterne var på det seneste bestyrelsesmøde kommet en kritik af 
samarbejdet med direktionen, og bestyrelsen havde bedt forretningsudvalget se på 
forløbet. 
 
Forretningsudvalget havde efterfølgende inviteret eleverne til at møde med formand-
skabet. Jakob refererede fra mødet med de to elevrepræsentanter. Jakobs vurdering 
var, at intentionerne havde været gode, men eleverne opfattede forløbet som om, at 
de var blevet holdt uden for indflydelse, og derfor følte sig trådt over tæerne. Jakob 
understregede betydning af, at direktionen er opmærksomme i kommunikationen om 
rammer og intentioner i forhold til eleverne. 
 
Bestyrelsen drøftede forløbet, herunder at der bør være opmærksomhed, at det ikke 
bliver en fortælling, der kommer til at leve videre, samt en opfordring til eventuelle af-
taler om processer skrives ned. 
 
Jeppe orienterede om, at processen et stykke af vejen havde fungeret, samt at der 
havde været et fint samarbejde med EEO (Erhvervsskolernes elevorganisation) om 
blandt andet formuleringer i forhold til elevrådet. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 



 

4 

 
5. Velfærdsuddannelserne – tema på næste bestyrelsesmøde 

Der var udsendt et forslag om, at det næste bestyrelsesmøde blev udvidet med en 
time, så bestyrelsen har mulighed for en udvidet drøftelse af de udviklingstendenser, 
der ses på erhvervsuddannelsesområdet med fokus på velfærdsuddannelserne. 
 
Det blev besluttet, at bestyrelsesmødet den 18. september udvides med en time – kl. 
15.30 til 17.30. 
 
Bestyrelsen nævnte flere mulige temaer, der kan indgå i drøftelserne, herunder blandt 
andet Robusthedskommissionens rapport, der kommer i august samt udfordringerne 
på uddannelserne på velfærdsområdet herunder frafald. 

 
 

6. Kvartalsrapport 1. kvartal 2023 
Der var udsendt en Kvartalsrapport for 1. kvartal 2023.  
 
Jeppe indledte med at nævne tabellen side 4, der viser, at der i 1. kvartal ses en stig-
ning i antallet af elever, der er begyndt på SOSU H. Jeppe vurderede, at det sandsyn-
ligvis kan tilskrives, at Københavns Kommune betaler elevløn på GF2.  
 
Jeppe nævnte, at det også ser positivt ud for de kommende optag, og at skolen dog 
reagere med forsigtighed på det øgede antal elever, fordi det kan vise sig, at tilvæk-
sten opsuger de potentielle elever nu, og at når den gruppe er i uddannelse, så falder 
optaget til det tidligere niveau. 
 
Bestyrelsen drøftede desuden, at der fortsat er en udfordring med, at pædagogisk as-
sistent elever, der har gennemført GF2, ikke opnår uddannelsesaftale. 
 
Jeppe orienterede om, at ledelsen på SOSU H er i gang med en indsat i forhold til 
kommunerne for at fremme, at flere elever på pædagogisk assistentuddannelsen op-
når aftaler. Der er fortsat et problem med myter om de pædagogiske assistenters løn-
niveau, og nogle generelle – og ”forældede holdninger” til de pædagogiske assisten-
ter. 

 

7. Orienteringspunkter 

a. Nyt fra DEG  
Nanna orienterede kort fra DEG og Danske SOSU-skoler, samt om undervisningsmini-
sterens interesse i forhold til uddannelserne på velfærdsområdet. 
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b. Nyt fra SOSU H 
Jeppe orienterede om, at lejemålet i Skt. Petri ikke er forlænget, og at der er indgået 
en meget fordelagtige lejeaftale med CBS af en bygning i Blågårdsgade. Bygningen er 
indrettet til undervisning med flere kvadratmeter end i Skt. Petri. Det medvirker til løs-
ninger i forhold til det voksende elevtal. 

 
 

c. Nyt fra LUU 
Der var udsendt en kort skriftlig orientering om emner, der er på dagsordenen i det lo-
kale uddannelsesudvalg. 
 
Janine orienterede om, at Undervisningsministeriet har udsendt et brev om mulighe-
den for forsøg med tilrettelæggelse af EUV 1 på den pædagogiske assistentuddan-
nelse på 84 uger. 
 
I tilfælde af at der er interesse for, at modellen bliver udbudt på SOSU H, så er det be-
sluttet i LUU, at tilrettelæggelsen skal drøftes i LUU. Bestyrelsen vil gerne orienteres, 
hvis modellen på 84 uger bliver udbudt. 
 
Bestyrelsen havde på den baggrund en kort drøftelse af at have opmærksomhed på 
rammerne for eventuelt samarbejde med KP. 

 
 

8. Eventuelt 
Kent orienterede om et større rotationsprojekt i Brøndby Kommune, hvor ufaglærte får 
en introduktion til arbejdet på SOSU-området i AMU, hvorefter de indgår i arbejdet, 
mens det faste personale bliver fagligt opkvalificeret. Kent orienterede om de positive 
effekter for både medarbejderne og de ufaglærte, der kommer i arbejde i kommunen.  
 
Bestyrelsen takkede for orienteringen og opfordrede til, at information om projektet 
bliver yderligere bredt ud. 

 
21-06-2023. JST 

 


	Bestyrelsen
	Dato: 19. juni 2023 16.00 til 18.00
	Sted: Skelbækgade 1
	Deltagere:
	Fra SOSU H:
	Afbud:
	Dagsorden
	Referat

